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Takto vypadala radnice před více než sto lety.  V letošním roce prochází náročnou rekonstrukcí, která navazuje 
na předchozí úpravy interiéru. 

Z obsahu: Zprávy z jednání RO č. 92/2014 (24.9. 2014), RO č.93/2014 (8.10.2014); Další etapa opravy 
radnice je dokončena; Obecní policie informuje, Policie ČR informuje;  Informace obecního úřadu; 
Výsledky voleb; Poděkování voličům; Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče; Mateřská školka- začátek 
podzimu, Zástupci strašických chovatelů v Markt Hohenfelsu; 25 let po listopadu 1989; Pozvánky na 
kulturní akce; Muzeum ve Strašicích informuje, Domov pod Brdy… 

Upozornění pro přispěvovatele:  Uzávěrka  Barňáku je 25. dne v měsíci. Prosíme o dodržování 

termínu. 



Zprávy z jednání RO č. 92/2014 (24.9. 2014), RO č.93/2014 (8.10.2014) 
J. Hahner a Ing. K. Šnaiberk 

 
RO č. 92/2014 
Projednáno 
1. Projednání zápisu a usnesení ZO ze dne 18.9.2014 
RO projednala a schválila opatření k realizaci usnesení ZO ze dne 18.9.2014  
 - Řešit náměty a podněty občanů – oprava terasy u SVJ č.p. 594-596. 
-  Zveřejnit záměr směny části pozemku p.č. 1847/20 v k.ú. Strašice. 
-  Připravit podklady pro sepsání kupní smlouvy na část pozemku p.č. 2104/1 v k.ú. Strašice. 
-  Připravit podklady pro sepsání kupní smlouvy na část pozemku p.č. 2104/1 v k.ú. Strašice. 
-  Připravit podklady k prodeji pozemku st.p.č. 568/62 v k.ú. Strašice a budovy na něm stojící. 
-  Doporučení KV (viz zápis KV 2014/11). 
2. Smlouva o poskytování realitních služeb  
RO projednala schválila smlouvu o poskytování realitních služeb společnosti PRAGOREAL PLUS 
s.r.o. v rámci prodeje pozemku p.č. 2105/8 v k.ú. Strašice, který se nachází v areálu bývalých kasáren 
nad starou kotelnou. Cena za prodej pozemku o výměře 2992 m2 činí ve smlouvě 450 tis. Kč. RO 
navrhuje cenu za m2 ve výši 250 Kč. 
3. Zápis Komise životního prostředí 
RO projednala a schválila zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 10.9.2014. 
4. Žádost o pronájem tělocvičny  
RO projednala žádost č.j. 1277/14 o pronájem tělocvičny za účelem pořádání florbalového turnaje 
v rámci 3. ligy BLMF v tělocvičně ZŠ Strašice dne 12.10.2014 od 7:00 do 18:00 hod. 
Vzhledem k tomu, že se jedná o neděli, je nutno domluvit uvolnění tělocvičny s oddílem stolního 
tenisu, který v neděli pořádá mistrovské zápasy.  
5. Žádost o splátkový kalendář  
RO projednala žádost č.j. 1279/14 o splátkový kalendář na dlužnou částku za SKO ve výši 15.906 Kč 
s měsíční splátku ve výši 1.500 Kč. 
6. Změna zakladatelské listiny – Služby obce Strašice s.r.o. 
Na základě rozhodnutí zastupitelstva obce projednala a schválila RO změnu zakladatelské listiny 
společnosti Služby obce Strašice s.r.o. Změna zakladatelské listiny vyplývá ze současné legislativy 
(zákon č. 90/2012 Sb., o obchodních korporacích), změna zakladatelské listiny popisuje současnou 
podobu společnosti a obsahuje formální změny plynoucí ze současné legislativy. 
7. Dohoda o vzájemném zápočtu pohledávek a závazků  
RO projednala a schválila dohodu o vzájemném zápočtu pohledávek a závazků mezi Obcí Strašice      
a společností REGOTHERM servis, s.r.o. Na základě předložené dohody dojde k zápočtu pohledávek 
a závazků ve výši 339.220 Kč. Společnost REGOTHERM servis, s.r.o. nebude na základě této dohody 
hradit roční nájem ve výši 14.500 Kč bez DPH za pronájem dvou střešních konstrukcí po dobu 18 let. 
8. Žádost o bezplatné zapůjčení hřiště – PS Bílá Cerkev Strašice 
RO projednala a schválila žádost č.j. 1302/14 o bezplatné zapůjčení plochy hřiště na Dukle v termínu 
27.9.2014 od 9 do 13 hod. za účelem konání soutěže Brdský střelec. Soutěž je organizována pro členy 
pionýrské skupiny, kteří zároveň zajistí bezpečnost, organizaci celé akce a následný úklid. 
9. Žádost o odpis pohledávek 
RO projednala a schválila žádost č.j. 1329/14 Finančního odboru OÚ Strašice o odpis 
nevymahatelných pohledávek za SKO za roky 2009 – 2013 v celkové výši 9.943 Kč. Jedná se              
o občany, kteří mají zrušený trvalý pobyt v obci, o osoby bez příjmů či ve výkonu trestu. 
 
RO č. 93/2014 
Doklady a informace na vědomí 
Starosta obce obdržel děkovný e-mail od paní Zoubkové, která chtěla jeho prostřednictvím poděkovat 
Obecní policii Strašice za ochotu, vstřícnost a především lidské pochopení. OPS pomohla vyřešit 
obavy o otce paní Zoubkové, který žije převážně ve Strašicích. Paní Zoubková se nemohla otci 
dovolat a vzhledem k tomu, že je v současné době nemocný, vyvolalo to v ní obavy. V zoufalství se 
obrátila na OPS, kdy Ing. Frajt bez váhání jejího otce navštívil a pomohl mu zprovoznit  telefon. 



Projednáno 
1. Závěrečná monitorovací zpráva – Zateplení ZŠ Strašice 
RO projednala a schválila Závěrečnou monitorovací zprávu akce Zateplení ZŠ Strašice. V rámci 
dosavadní implementace a realizace projektu nebyly zjištěny žádné nesrovnalosti. Celková cena 
realizace byla 9,643 mil. Kč, závěrečné vyhodnocení akce bylo podáno 18.3.2011. 
2. Zpráva ze zasedání Bytové komise č. 8/14 
RO projednala zprávu z jednání Bytové komise č. 8/14 ze dne 30.9.2014. 
RO schvaluje přidělení bytů žadatelům dle návrhu Bytové komise č. 8/14 ze dne 30.9.2014, převod 
nájemní smlouvy dle žádosti č.j. 1359/14, výměnu bytu mezi panem dle žádosti č.j. 1337/14.  
3. Žádost o vybudování přístupové cesty  
RO projednala žádost č.j. 1377/14 o vybudování přístupové cesty k pozemkům p.č. 1622/28, 1622/29, 
1622/32 a 1622/33 v k.ú. Strašice. Vypracování a schválení projektu pro prodloužení inženýrských sítí 
(odpadu splaškové vody, užitkové vody a smyčkové propojení elektřiny) na pozemku darovanému 
k tomuto účelu majiteli okolních pozemků. RO počítá s vybudováním inženýrských sítí, až bude 
rozhodnuto o celé stavební zóně v této lokalitě. 
4. Žádost o ukončení nájmu zahrádky  
RO schválila žádost č.j. 1320/14 o ukončení nájmu zahrádky č. 61 k 31.12.2014 a dále požádala           
o převod nájmu zahrádky na Romana Kalu, Strašice 594, který s převodem nájmu souhlasí.  
5. Vzdání se funkce jednatele  
Vzhledem ke změnám v zakladatelské listině společnosti Služby obce Strašice s.r.o. se paní Mgr. 
Kapolková vzdala funkce jednatele v této společnosti. Mgr. Kapolková tuto funkci v poslední době 
fakticky nevykonávala, jde tedy pouze o věcné odstoupení z této funkce, aby bylo možné její osobu 
vyškrtnout v obchodním rejstříku. RO odstoupení schválila. 
 
Další etapa opravy radnice je dokončena 

      Ve druhé polovině letošního roku byla provedena další  
etapa opravy naší radnice. Zastupitelstvo obce vyčlenilo na 
svém únorovém zasedání v rámci rozpočtu obce na tyto účely  
500 000,- Kč. Původně mělo proběhnout oklepání starých 
omítek , omytí zdiva a následná strojní  aplikace   základní 
omítky.  Obnažením cihelného zdiva po obvodu budovy bylo 
zjištěno, že stavební zásah do okenních otvorů, který byl 
proveden ve druhé polovině dvacátého století, vůbec 
nevyhovuje statickým požadavkům budovy. Nosným prvkem 
všech okenních otvorů byla tehdy cihelná klenba. Tehdy  bylo 
provedeno dozdění ostění a umístění  nových  překladů 
z ocelových úhelníků. Bohužel byl zvolen  nedostatečný profil  
nových překladů a také zcela nevyhovující  délka uložení. 
Tímto zásahem byla také narušena statická stabilita jediného 
relevantního stavebního prvku  –  nadokenní  klenby. Rozhodli 
jsme se tedy pro  dodatečné osazení ocelových překladů . Jejich montáž  musela být doprovozena 
výměnou části původního zdiva, neboť vykazovalo značné množství nežádoucích trhlin. Důležitou 
součástí rekonstrukce byla také výměna vodičů elektrické energie. Původní dráty byly vyměněny za 
kabelové vedení a přípojka pro pana Vlčka byla přesměrována na druhou stranu ulice. Zhotovili jsme 
také rozvod  el.vedení  pro osazovanou vánoční výzdobu radnice. Po strojní aplikaci základní omítky 
ještě zhotovitel stavby osadil okapy a svody.  V příštích obdobích nás čeká vybudování nového 
parkoviště u radnice a také osazení  fasádních prvků pro konečný vzhled radniční budovy.                                                                                    

                                                                                                                        Jiří Hahner starosta obce   

   



 

                                                             371 585 731 

Vyhodnocení – informační zpráva za září a říjen 2014 

 Za měsíc září a říjen řešila OPS tyto přestupky: 

 Doprava :        15 x přestupek – řešeno v blokovém řízení  

                              9 x  oznámení odboru dopravy 

                              5 x přestupek cyklisté  

 Veřejný pořádek:    8 x přestupek  

Občanské soužití:    4 x  přestupek, 2x oznámení PČR 

Proti majetku:          9 x přestupek, z toho 3x oznámení přečinu PČR 

OZV č. 3:                  7 x přestupek  - oznámení PK Strašice 

OZV č. 4:                  8 x přestupek  

Nález věci  :              2x klíče, 2x -peněženka s doklady, 2x klíče od osobního auta, 2x brýle  

Ověřování pobytu/asistence vystěhování z bytu :     3 x 

Řešení stížnosti občanů:    5 x  

Součinnost s PČR OO Hrádek:   8 x 

Kontrola mladistvých na požívání alkoholu:  3 x   

Vážení občané, v listopadovém výtisku měsíčníku Barňák bych Vás chtěl seznámit s událostmi za 
uplynulé 2  měsíce z pohledu Obecní policie Strašice. 

 Veřejný pořádek 

         



Odkládání odpadů (likvidace) nepotřebného materiálu z domů ke kontejnerům v části Huť (vysavač, 
plastové sudy, atd.). 

Odkládání odpadů mimo kontejnery, převrácené sběrné nádoby. 

Další úmyslný čin, a to poškozování přenosného dopravního značení na opravovaném chodníku před 
ZŠ a poškození značení cyklostezky pro cyklisty, se stal v ranních hodinách po skončení diskotéky  ve 
společenském domě. Toto jsou ukázky, jak někteří občané páchají přestupky proti veřejnému pořádku 
a kazí tak vzhled obce. 

Trestná činnost 

Byt po nájemníkovi,který neplatil                                sprejerství  -budova v kasárnách     

      Páchání trestné činnosti jako je poškozování cizí věci, sprejerství, neoprávněné vniknutí do domu, 
krádeže železných kovů, poškozování vozidel, porušování veřejného pořádku na veřejnosti                  
a výtržnosti jsou činy pachatelů, kteří nejsou srozuměni s dodržováním zákonů a vyhlášek. Většinou 
jsou to pachatelé, kteří se nechtějí živit prací, ale trestnou činností, a jsou pod vlivem alkoholu nebo 
jiných návykových látek. 

Trestný čin sprejerství byl spáchán na budově bývalé vojenské jídelny v kasárnách, kde za pomoci 
PČR a obecní policie byl zajištěn pachatel z ubytovny „Brigádníci“ a k činu se přiznal. V současné 
době se opravuje (dokončuje) plášť budovy OÚ, kde je lešení, a byly staženy kamery. Pachatel(é) 
využil(i)  situaci a od budovy bylo zcizeno několik dřevěných palet, 21m měděných okapových svodů 
a 22 měděných okapových žlabů. Tím vznikla obci škoda ve výši 19.500,- Kč. 

Na autobusové zastávce před OÚ v ranních hodinách došlo k úmyslnému napadení ženy a ublížení na 
zdraví pachatelem, který byl zajištěn a obviněn. 



Doprava          

Dne 4. 10. 2014 od 13.00 do 16.30 hodin se uskutečnila  v naší obci akce „Tour de Brdy“ –
cyklomaraton pro veřejnost i závodníky na silničních a  horských kolech za účasti přes 400 závodníků. 
Nedošlo k žádné kolizi (dopravní nehodě) a závod proběhl bez problémů. Dne 5. 10. proběhla akce 
„Rallye Příbram“, která se jela i přes obec Těně směr vojenský prostor. I zde proběhlo vše bez větších 
problémů a na těchto akcích se podílela z hlediska zabezpečení dopravy i naše obecní policie. 

     Z hlediska bezpečnosti řidičů na pozemních komunikacích a ohrožování dalších účastníků 
silničního provozu Vás žádáme o včasnou výměnu letních pneumatik za zimní, a to podle novely 
zákona o provozu na pozemních komunikacích. Dále je třeba připomenout, že na komunikacích 
zůstává spadané listí a bláto z polí, a povrch vozovky je tudíž nebezpečně kluzký. Proto je zapotřebí 
rychlost zpomalit a přizpůsobit tak povaze stavu komunikací. 
                                                                                    Velitel obecní policie Strašice  Ing. Frajt Luboš    

                                ZPRÁVA Z ÚZEMÍ STRAŠIC ZA M ĚSÍC ZÁŘÍ 2014 

AKCE  
    Dopravně bezpečnostní akce, která byla zaměřena na bezpečnost dětí na pozemních komunikacích 
proběhla na území celého okresu v souvislosti se začátkem školního roku. Celkem 12 policistů, z toho 
6 policistů dopravní a 6 policistů pořádkové policie a 4 strážníci Městské policie byli na vybraných 
míst u škol. V době od 6.30 až do 8 hodin a následně od 10.30 do 12. hodiny, kdy policisté dohlíželi 
na bezpečnost v silničním provozu,  nebylo zjištěno žádné ohrožení bezpečnosti dětí při přecházení na 
pozemní komunikaci. Zkontrolováno bylo 68 vozidel a zjištěno bylo 9 přestupků, které byly na místě 
vyřešeny v blokovém řízení. 
 
KRÁDEŽ 
     Policisté z obvodního oddělení Hrádek prověřovali vloupání do osobního motorového vozidla, ke 
kterému došlo z posledního srpnového dne do následujícího dne. Dosud neznámý pachatel 
v inkriminované době vnikl násilím do vnitřního prostoru vozidla a odcizil navigaci a přenosný 
televizor v celkové hodnotě 8 tisíc korun. Jednání pachatele policisté kvalifikovali jako přečin krádeže, 
případ byl odložen, jelikož se pachatele do současné doby nepodařilo ustanovit.  
     Prvního zářijového dne měl 24letý muž odcizit v bytě svého kamaráda pánské hodinky. Takového 
jednání se měl dopustit, ačkoliv byl v posledních třech letech za majetkovou trestnou činnost 
potrestán. Policisté jednání muže kvalifikovali a prověřovali pro přečin krádeže v druhém odstavci a 
podezřelý si již převzal záznam o sdělení podezření z uvedeného trestného činu.  Případ byl veden ve 
zkráceném přípravném řízení.  
     Peněženku s více jak šesti tisíci korunami, platební kartou a osobními doklady ponechal 
v zaparkovaném voze 36letý muž. Motorové vozidlo zaparkoval ve středu 17.9.2014 po 20 hodině na 
parkovišti ve Strašicích a když se druhý den ráno vrátil k vozidlu, tak zjistil, že má u vozidla má 
rozbité okno. Peněženka odložená ve dveřích uvnitř vozidla zmizela. Případ  prověřovali policisté z 
obvodního oddělení Hrádek, kteří ve věci zahájili úkony trestního řízení pro podezření ze spáchání 
přečinů krádež a neoprávněné opatření, padělání a pozměnění platebního prostředku. Policistům se 
operativním šetřením podařilo ustanovit podezřelého, který si převzal záznam o sdělení podezření 
z uvedených trestných činů a případ byl veden ve zkráceném přípravném řízení.  
     Podezření ze spáchání přečinu krádeže v jednočinném souběhu s přečinem porušování domovní 
svobody policisté nadále prověřují.  Neznámý pachatel v době od 19. září do 21. září letošního roku 
vnikl do domu v obci na Hrádecku a odcizil nářadí zlatý řetízek. Celková škoda byla vyčíslena na 
téměř 7 tisíc korun.  
 
NEOPRÁVNĚNÉ OPATŘENÍ A PADĚLÁNÍ PLATEBNÍHO PROST ŘEDKU 
     Policisté z Hrádku prověřují neoprávněné opatření platebního prostředku s největší 
pravděpodobností ze strany 32letého muže ze Vsetínska. Muž měl platební kartu neoprávněně použít 



v bankomatu ve Strašicích a vybrat hotovost ve výši 15 tisíc korun a tu pak užít pro svoji potřebu. 
Případ je stále ve fázi prověřování na obvodním oddělení v Hrádku.  
 
SPREJERSTVÍ 
     Hrádečtí policisté prověřovali jednání pachatele, který v době od 16. září do 19. září posprejoval 
barvou různými nápisy a obrazci zeď u budovy ve Strašicích. Policisté případ prověřovali pro přečin 
poškození cizí věci. Škoda byla vyčíslena na několik desítek tisíc korun. Díky výborné osobní a místní 
znalosti se policistům z Hrádku podařilo natipovat podezřelého muže. Mladý muž (25 let)  si již 
převzal záznam o sdělení podezření ze spáchání přečinu poškození cizí věci a případ byl ve zkráceném 
přípravném řízení předán Okresnímu státnímu zastupitelství.  
                                                                                      Zpracovala: 
                                                                                              nprap. Hana Kroftová vrchní inspektor 
                                                                                              tel. 974 335 207 
                                                                                              mobil: 602 462 701 
                                                                                              e-mail: krpp.tisk.rokycany@pcr.cz 
                                                                                                        www.policie.cz 
 

Informace Obecního úřadu Strašice 

Od 1. listopadu 2014 vstupuje v platnost novela vyhlášky č. 189/2013 Sb., o ochraně dřevin    
a povolování jejich kácení. Občanů obce se týká především změna v § 3, který se vztahuje 
k vymezení dřevin, k jejichž pokácení není třeba souhlasu příslušného úřadu. V písmeně        
d) tohoto paragrafu dochází k značnému omezení, kdy povolení k pokácení stromu není 
vyžadováno pouze pro ovocné dřeviny rostoucí na pozemcích v zastavěném území 
evidovaných v katastru nemovitostí jako druh pozemku zahrada, zastavěná plocha a nádvoří 
nebo ostatní plocha se způsobem využití pozemku zeleň. Pro ostatní dřeviny o obvodu kmene 
nad 80 cm měřeného ve výšce 130 cm nad zemí je povolení k pokácení na těchto pozemcích 
opět vyžadováno. 
 
Dne 18.11.2014 bude od 7,30 do 14,30 hodin přerušena dodávka elektřiny v části obce Kout – 
cca od vývěsky OÚ všechny ulice k lesu, mobilní vysílač, vodojem, kromě nového stavebního 
obvodu. Dále bude dne 21.11.2014 od 8,00 do 15,00 hodin přerušena dodávka elektřiny  
v lokalitě U Melmatěje a chat za potokem. 
 
                           Mgr. Tomáš Svoboda 
                                        Tajemník OÚ 
Poděkování  voličům 

     V měsíci říjnu prob ěhly v naší obci komunální volby. Občané se vyjádřili svým hlasováním, 
kdo usedne v zastupitelstvu obce příští čtyři roky. Dovolte mi, abych za volební stranu ODS 
poděkoval za projevenou důvěru, za poskytnuté volební hlasy. Obdrželi jsme nejvíce hlasů, což 
je pro nás zároveň i obrovský závazek. V nastávajícím volebním období  vynaložíme všechny 
síly, aby  naše obec  byla hezčí, bezpečnější  i kulturn ější  a  vytvářela  věrohodné zázemí pro 
všechny slušné občany. 

Vážení voliči,   

chtěl bych Vám za celou kandidátku TOP 09 i za svoji osobu mnohokrát poděkovat za podporu 
a důvěru, kterou jste nám při naší volební premiéře udělili. 

                                                                 Ještě jednou díky za podporu  Ing. Karel Šnaiberk 



Výsledky voleb do Zastupitelstva obce Strašice 
 
V obci Strašice bylo ve volebních seznamech zapsáno 1886 voličů, volební účast byla 
44,43 %. 
 
Pořadí volebních stran dle zisku hlasů: 
Občanská demokratická strana  33,72 % 5 mandátů 
Alternativa pro Strašice   19,94 % 3 mandáty 
Komunistická strana Čech a Moravy  17,24 % 3 mandáty 
TOP 09     11,38 % 1 mandát 
Česká strana sociálně demokratická  17,71 % 3 mandáty 
 
Zvolení členové zastupitelstva: 
Jiří Hahner   ODS    380 hl. 
Mgr. Martin Straka  BEZPP za ODS  335 hl. 
Mgr. Pavla Hrazdilová BEZPP za ODS  328 hl. 
Bohumil Bílek  BEZPP za ODS  303 hl. 
Mgr. Jiří Kantor  BEZPP za ODS  227 hl. 
Ing. Petr Macháček  NK za Alternativu  239 hl. 
Ing. František Nerad  Alternativa   230 hl. 
Mgr. Jan Sovadina  NK za Alternativu  171 hl. 
Josef Štych   KSČM    228 hl. 
František Kubů  KSČM    201 hl. 
Petra Sládková  BEZPP za KSČM  200 hl. 
Ing. Karel Šnaiberk  BEZPP za TOP 09  182 hl. 
Eva Buchová   ČSSD    223 hl. 
Josef Kotnauer  ČSSD    210 hl. 
Ing. Václav Mezek  BEZPP za ČSSD  204 hl. 

 

Inzerce: 
 
Prodám družstevní byt 3+1+šatna s balkonem, v četně sklepní kóje o 
celkové ploše 84 m2. Byt na adrese Strašice č.p. 598, ve 2 NP. 
Bytový d ům po celkové rekonstrukci. Cena 700tis.K č.  
Info na tel: 724343185 



Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče Strašice 

Exkurze do ZOO v Plzni 

     Ve středu dne 15. října navštívili zájemci z řad žáků druhého stupně ZOO v Plzni a také DinoPark, který je 
její součástí. Vyjížděli jsme autobusem od školy v osm hodin, pedagogický doprovod nám dělaly paní učitelky 
Jitka Brejchová, Alena Kožíšková a bývalý pan učitel Luboš Paldrman. Exkurze proběhla v rámci výuky 
přírodopisu. 
     Průvodcem po ZOO nám byl pan L. Paldrman, který nejprve s námi prošel velký okruh po jednotlivých 
biogeografických oblastech světa a všech pavilonech. Každý pavilon byl věnován určitým druhům zvířat,            
o kterých jsme se dozvěděli mnoho nových informací a která jsme především mohli pozorovat na vlastní oči. 
Prošli jsme si např. tropický pavilon, dále pavilony plazů, šelem a opic, také různé výběhy se zvířaty, voliéry       
s dravými ptáky atd... Navštívili jsme i statek z 19. století “Lüftnerku”. Součástí ZOO je i botanický skleník         
s různými rostlinami a kaktusy. 
     Po absolvování velkého okruhu jsme měli půl hodiny rozchod, mohli jsme se občerstvit a nakoupit si              
v obchodech upomínkové předměty a suvenýry. Poté následovala návštěva DinoParku. Tam jsme viděli modely 
mnoha pravěkých ještěrů, některé se pohybovaly a vydávaly zvuky, takže jsme si připadali jako v pravěku. 
Součástí expozice byla i návštěva zajímavé a dobrodružné 3D projekce o životě pravěkých zvířat. 
     Poté jsme odešli k autobusu, který nás v odpoledních hodinách dovezl zpět do Strašic. Exkurze se všem 
dětem moc líbila, dozvěděli jsme se mnoho nového a užitečného o způsobu života a chování zvířat z celého 
světa.                                                                                    Zuzana Krajdlová a Lucie Müllerová, 7.A 
              

Tělovýchovné soutěže v měsících září - říjen 

Atletický čtyřboj - olympijský pohár 
Dne 24. září se uskutečnilo první sportovní klání tohoto školního roku a jednalo se rovnou o královnu sportu – 
atletiku. Počasí na rokycanském víceúčelovém atletickém stadionu nám docela přálo, a tak se našich dvacet 
sportovců mohlo pustit do bojů o body v atletickém víceboji. Ač se naši sportovci snažili, medailových žní jsme 
se tentokrát nedočkali. Těsně “pod bednou“ skončili mladší 
hoši. Čtvrté místo z devíti družstev vůbec nebylo špatné, stejně 
jako umístění starších dívek, jejichž družstvo obsadilo páté 
místo. Méně už se dařilo starším klukům a mladším dívkám, 
kterým se přední pozice vzdálily úplně. I přesto našim žákům 
děkujeme za vzornou reprezentaci a jsme rádi, že v sobě našli 
odhodlání porvat se sami se sebou i dalšími sportovně nadanými 
dětmi okresu. 

Horská kola - ŽĎÁR CUP 
Další podzimní sportovní událostí byly závody horských kol, 
které tradičně probíhají v polesí Žďár u Rokycan. Deštivé 
počasí před 16. říjnem, dnem konání soutěže, slibovalo skutečně 
zajímavý a nelehký závod v blátivém a náročném terénu. Ale 
naši sportovci se zde rozhodně neztratili. Nejlépe se dařilo 
našim starším děvčatům, kde Jana Hájková z 9.A s přehledem 
vyhrála a spolu s Terezou Dezortovou z 8.A, která obsadila třetí 
místo, ovládly tuto kategorii. Zdenda Mrázek se ve spurtu 
v posledních metrech utkal o třetí místo, které mu ale o vlásek 
uteklo, i přesto se spolu s Milanem Holzapflem umístili na 
předních pozicích v kategorii starších kluků. Dobrým příslibem 
pro další léta jsou pro naši školu i Tomáš Kunc, Honza Peterek 
a Petr Šalena, kteří v kategorii mladších kluků bodovali do 
desátého místa a dojeli tak v první polovině tohoto pelotonu. 
Verča Moců také získávala zkušenosti v mladší kategorii, které 
třeba příští rok zúročí. Všem závodníkům gratulujeme a 
děkujeme, že u nich láska ke sportu vítězí nad konzumním 
stylem života.                           Mgr. Pavla Hrazdilová                                                       

                                                                                                        Zleva: Jana Hájková a Tereza Dezortová 

 



Lyžařský kurz 2015 
     Stejně jako v loňských letech pořádá naše škola lyžařský kurz pro žáky 7. ročníku. Letos se uskuteční v 
termínu od  neděle 22. února do pátku 27. února 2015. Ubytování a stravování je zajištěno na Horské boudě na 
Bublavě u Kraslic.  
     Lyžařský výchovně výcvikový kurz je součástí vyučování, má pracovní a výcvikový charakter s pevným 
programem a řádem. Žáci se stravují třikrát denně, vleky jsou v ceně zájezdu. Záloha na rezervaci pobytu je 2. 
000,- Kč, vybírá ji vedoucí lyžařského výcviku Mgr. Pavla Hrazdilová,  a to do 14. 11. 2014 (možno rozložit do 
dvou splátek). Doplatek do celkové ceny lyžařského výcviku 2.700,- Kč je nutno zaplatit do konce ledna, 
nejpozději do 6. 2. 2015 - opět možno rozložit do dvou splátek. Druhým pedagogem, který se zúčastní s našimi 
žáky, je Mgr. Jiří Monhart. 
      Je pouze na zákonných zástupcích, zda dítěti umožní na lyžařský kurz jet, ale tyto lyže jsou mnohdy pro 
některé děti jedinou možností, jak se naučit těmto dovednostem. Pokud je malý zájem u žáků ze 7. ročníku, 
doplňují  se děti z ročníků vyšších. Lyžařský výcvik je mezi dětmi trvale oblíbený. Kromě zdokonalení 
pohybových dovedností přispívá také k utužení a rozvoji kamarádských a neformálních vztahů mezi žáky. Děti 
mají možnost poznat se mezi sebou nejen ve školním prostředí. Možná i to je jedním z důvodů, že děti na tento 
výcvik i po letech velmi rády vzpomínají.  

                                     Mgr. Věra Peterková, zástupkyně ředitelky školy 
 

Dopravní  hřiště 
     Jako každoročně, také letos v průběhu měsíce října navštívili žáci 3., 4. a 5. ročníku dopravní hřiště v 
Rokycanech. V první teoretické části získávali vědomosti nutné ke zvládnutí  bezpečného pohybu v silničním 
provozu v roli chodce i cyklisty. Seznámili se s důležitými dopravními předpisy a poté se pokusili složit písemný 
test potřebný k získání průkazu cyklisty. Některé děti mají průkaz již z nižších ročníků, ostatní budou mít další 
příležitost na jaře, kdy se bude návštěva dopravního hřiště opakovat.  
     Druhá část výuky probíhala formou hodinové praktické jízdy na hřišti, kdy děti musely předvést své znalosti 
pravidel silničního provozu před paní instruktorkou. Každý žák musel mít z domova cyklistickou přilbu. Děti  
projížděly podle značek a semaforů křižovatky nebo řešily různé modelové situace, které mohou nastat 
v silničním provozu.  
     Žáci – cyklisté museli také dávat dobrý pozor, aby na přechodu nezranili přecházející chodce. Všichni si toto 
zpestření výuky velmi užili a těší se na jarní pokračování. 

                           Mgr. Monika Kebrlová 
 

Ze slohového sešitu Vanesky Műllerové ze 
3.A: 

“ Dnes jsme jeli se školou na dopravní 
hřiště. Sledovali jsme film, který byl o tom, 
jak bychom se měli pohybovat na silnici. 
Viděli jsme všechny kapitoly až do desáté. 
Potom jsme se převlékli do teplého 
oblečení  a obuvi. Když jsme došli na 
místo, vše nám vysvětlili, co máme na hřišti 
dělat a jak se máme chovat podle předpisů. 
Potom nám půjčili kola a koloběžky a 
jezdili jsme podle značek. Vrátili jsme se 
do školy v 11.30 hodin.“  

Zájezd do Německa očima dětí 
     V pondělí dne 20. října se konal zájezd 
zájemců z  6. - 8. ročníku naší školy do 
partnerského města Markt Hohenfels, kde se přátelíme s německými žáky. Odjeli jsme autobusem od školy v 
osm hodin a vrátili se kolem sedmé hodiny večer. Akci zorganizovala škola ve spolupráci s obcí Strašice,  jako 
pedagogický doprovod s námi jely paní učitelky Alena Kožíšková, Jitka Brejchová a bývalý pan učitel z Dobříva 
pan Luboš Paldrman. 
     Než jsme nastoupili do autobusu, menší skupinka dětí si šla ještě něco koupit na zub a nějaké dobroty pro 
německé děti. Autobus byl velmi moderní a všem se moc líbil, cestou do Německa jsme se dobře bavili. Kousek 
za hranicemi jsme stavěli v několika obchodech a nákupním centru, kde jsme si mohli nakoupit jídlo, hračky, 
kosmetiku atd.... a především dárky domů. V Markt Hohenfelsu jsme se přivítali s dětmi z naší partnerské školy, 
potom jsme měli chutný oběd, prošli jsme si památky a poté se přesunuli do školního muzea ve městě Sulzbach - 



Rosenberg. Zasedli jsme do 
starých školních lavic a vyslechli 
německý výklad o tom, jak se 
dříve ve školách učilo, co měli 
žáci za pomůcky, jaké byly dříve 
ve školách tresty atd... Paní 
učitelka Kožíšková nám vše 
překládala. Také jsme se 
zúčastnili krátkého divadelního 
představení, kdy nás paní herečka 
prováděla pohádkovou říší, říkala 
nám různé německé básničky a 
příběhy. A především jsem si 
popovídali s našimi německými 
kamarády a procvičili si tak v 
praxi německý jazyk. Německé 
děti byly velmi milé a rády si s 
námi povídaly o svých zájmech, 
koníčkách atd... Také jsem se 
pokusili naučit je několik českých slov :-). 
      Odpoledne jsme se rozloučili a vydali zpět domů, byli jsme ze všech těch pěkných zážitků a dojmů přece jen 
již trochu unaveni. V autobusu panovala veselá nálada a kolem sedmé hodiny večerní jsme se šťastně dostali 
domů.  Návštěva partnerské obce se všem dětem moc líbila, byl to příjemně a užitečně strávený den - už se 
těšíme na příští zájezd! 

Skupinová práce žáků 7.B - K. Tomášková, N. Petercová, L. Vevercová, S. Frantová, M. Kůda 

Exkurze do Muzea Dr. Bohuslava Horáka v Rokycanech 
     V úterý dne 21. října se žáci 8. třídy vypravili na prohlídku výstavy v Muzeu Dr. Bohuslava Horáka                
v Rokycanech. Stále ještě trvající expozice nese název “Rokycanské bienále grafiky”. Jedná se o 7. ročník dnes 
již mezinárodní soutěže, do níž zasílají své grafické listy výtvarníci zběhlí v práci s grafickými technikami          
a materiály. 
     Vzhledem k tomu, že žáci 2. stupně tyto techniky zkoušejí v hodinách výtvarné výchovy, bylo velmi 
přínosné, že mohli vidět práce profesionálů na vlastní oči. Prohlédli si listy vzniklé tiskem z výšky, z hloubky i z 
plochy. Navíc mohli zhlédnout výsledek tzv. soutisků, což ve školní praxi provádět příliš nelze. 
     Nově nabyté informace pak žáci nadále budou uplatňovat v hodinách grafiky v rámci výtvarné výchovy.                                                                

                             Mgr. Naděžda Kahovcová 

Děti opět sbírají víčka, tentokrát pro Kubíka z Kamenného Újezda 
  Také tento školní rok se žáci naší školy mohou zapojit do sběru víček od PET lahví a dalších nápojů pro 
zdravotně postižené děti, tentokrát na pomoc šestiletému Kubíkovi Královci z Kamenného Újezda u Rokycan. 
Sbírku opět jako v loňském roce zaštítila Česká pošta, nasbíraná plastová víčka z nápojů je možno odnášet také 
tam. Za vykoupená víčka budou moci Kubíkovi rodiče dále pokračovat ve speciálním rehabilitačním pobytu, 
který mu velice pomáhá, avšak je velmi nákladný a bohužel ho pojišťovny nehradí.  
                                                                                                                                                Mgr. Marcela Paulová  

Další akce, které do konce měsíce října na škole proběhly: 

� ve čtvrtek dne 9. října proběhly třídní schůzky a pro rodiče žáků 9. třídy přednáška k volbě povolání 
� v jednotlivých ročnících a předmětech probíhaly i v tomto školním roce Projekty ESF pod různými názvy, 

např. “Umím pomoci”, “Stávám se čtenářem”, “Jím a cvičím zdravě”, “Tvo řivá dílna” atd...., v posledním 
říjnovém týdnu si v projektu “Karel Vokáč - život a dílo regionální osobnosti” připomněli žáci obou stupňů 
památku učitele, básníka a vlastence Karla Vokáče 

� žáci 3. a 4. ročníku absolvují v měsících říjen - prosinec deset lekcí plaveckého výcviku v Hořovicích 
� na konci měsíce proběhly sportovní soutěže v házené, hokejbalu a florbalu (s výsledky seznámíme čtenáře 

v příštím čísle) 
� ve dnech 27. - 29. října byly podzimní prázdniny 

Příspěvky sestavila Mgr. Marcela Paulová 
 

 
 



ZAČÁTEK PODZIMU V MATE ŘSKÉ ŠKOLE 

  Školní rok už má za sebou své první krůčky. První týdny 
v naší mateřské škole se nesly v potřebě adaptace dětí na 
prostředí školky, na nové kamarády i na paní učitelky a 
celý personál. Rovněž i rodiče měly možnost se na 
informační schůzce dozvědět plánované aktivity mateřské 
školy i specifika jednotlivých tříd Kytiček, Berušek, Koťat 
a Sluníček. Nejedná se pouze o jednostranné předávání 
informací. Spolupráce  a dialog mezi mateřskou školou a 
rodiči je pro zdravý vývoj dítěte a  jeho pocit bezpečí 
stěžejní.  Do podzimu vstoupila naše mateřská škola 
s tématem JAK BAREVNÝ JE SVĚT – PODZIM 
KOUZELNÍKEM, který má každá třída zpracovaný do 
svého programu práce. Program je volně přístupný 
rodičům a je připraven s ohledem na věkové potřeby a 
zvláštnosti dětí. V posledním zářijovém týdnu se postupně 
začaly realizovat i plánované pravidelné aktivity pro 
zájemce z řad starších dětí – ze třídy Koťat a Sluníček. Aktivity jsou zařazovány v rámci odpoledního 
odpočinku. Již několik let vede paní učitelka Ivana Janoušková VÝTVARNÝ KREATIVNÍ 
KROUŽEK , určený pro děti výtvarně nadané. Výtvory dětí z tohoto kroužku již byly v minulých 
letech oceněny ve výtvarných soutěžích. 
HRAVÁ ANGLIČTINA je nazván kroužek 
pod vedením paní učitelky Jany Kuncové a 
Aleny Krausové.  Jedná se o seznámení 
s angličtinou pomocí her, písniček i 
pohybových aktivit. RELAXAČNÍ CVIČENÍ  
s prvky jogy, pod vedením paní učitelky 
Ireny Pešťákové, pomáhá dětem ze třídy 
Koťat nejen po fyzické stránce, ale učí i 
soustředěné pozornosti, tolik potřebné 
v předškolní a později i školní přípravě. Jak 
žít v přírodě a s přírodou se děti ze třídy 
Koťat mohou dozvědět v  kroužku 
SEZNAMUJEME SE S PŘÍRODOU. Je plný  
aktivit zaměřených na poznávání zákonitostí  
přírody a možností její ochrany,   pod 
vedením paní učitelky Bc. Simony 
Telekešové. 

    Dovolím si vrátit se ještě  k potřebě 
spolupráce mezi rodinou a mateřskou školou. 
V půlce měsíce října byli rodiče osloveni, aby 
nám pomohli vyzdobit naši školku. Jako 
podzimní téma byl zvolen DRAK. Je nádherné vidět ty rozzářené dětské oči. Ty pyšné děti držící 
draka, kterého doma s rodiči vyrobily. To je ta smysluplné spolupráce, která je prospěšná mateřské 
škole, rodičům a především dětem. 

                            Alena Krausová, DiS. 



Zástupci strašických chovatelů navštívili v sobotu 18. 10. 2014 výstavu drůbeže a okrasného 
ptactva v partnerské obci Markt Hohenfels 

Byla to, od začátku partnerství,  již čtvrtá návštěva strašických na této výstavě. Strašičtí chovatelé 
věnovali dva poháry pro mladé chovatele. Výstava se jako vždy konala v obecní hale, vedle požární 
zbrojnice. V požární zbrojnici bylo pro návštěvníky výstavy připraveno občerstvení v podobě 
domácích zákusků. Výstava byla velmi pěkně uspořádána s velmi bohatou květinovou výzdobou.  
 Po prohlídce výstavy a občerstvení následovala návštěva u dvou chovatelů v jejich chovatelských 
zařízeních. U pana Karl Frank mohli chovatelé obdivovat chov 23 druhů okrasných kachen na třech 
velmi pečlivě udržovaných rybnících a ve voliérách sbírku vzácných bažantů. U druhého chovatele byl 
velmi zajímavý úspěšný odchov tetřevů. 
Z návštěvy si chovatelé kromě pěkného zážitku, přivezli také cenný chovatelský materiál v podobě 
páru zdrobnělých hempšírek, věnoval je Hofmeister Josef. Tento pár posílí chov mladého chovatele 
Václava Fialy, který již o strašické výstavě spolu s předsedou obdržel dva chovné kmeny těchto slepic 

jako dárek od německých chovatelů. 
 
Jednatel ZO ČSCH Strašice 
Ing. Petr Macháček 
 
 
Chovatel Josef Hofmeister se svými 
zdrobnělými hempšírkami 

 
 
 
 

Zdeněk Hrabák (místopředseda ZO Strašice) 
mladá chovatelka Juliana Stiegler a paní 
Meier (předsedkyně ZO Hohenfels) 
 
 

Přijďte navštívit  tradi ční  předváno ční prodejní výstavu 
v přístavb ě Lidového domu v Cheznovicích v ned ěli  30.11.  od 9 do 
17 hod. 
•vánoční dekorace a suché 
květinové vazby 
•ručně vyráběné šperky 
•vánoční perníčky 
•svíčky 
•háčkované hračky a čepice pro děti 



25 let po listopadu 1989 ještě někteří nepochopili, proč vlastně byl 

Ing. František Nerad – zastupitel (Alternativa pro Strašice) 
      25 let po sametové revoluci a demontáži totalitního režimu se v říjnovém Barňáku objevil 
příspěvek, který jakoby vypadl z doby před listopadem 1989. Jeho autorem je Tajemník našeho OÚ. 
Někteří lidé dosud nepochopili, že pyramida moci v demokratické společnosti již nestojí na špičce 
(jediné povolené politické straně, na jednom nomenklaturním kádrovi, na jediné pomazané hlavě - 
vůdci), ale na základně, kterou tvoří lidičkové státu, kraje, obce. Ale na omluvu autora toho příspěvku 
– není v tomto státě jediný, kdo si myslí, že když má nějakou funkci, musejí ho všichni poslouchat. 
Asi nepochopil, že jako Tajemník je zaměstnancem a podřízeným všech lidí z obce a ne jejich dráb, 
nadřízený. Jako Tajemník má poslouchat především lidi z obce a až pak své podřízené na radnici.  
     O čem je vlastně demokracie? Například, na obecním webu je zřízeno diskusní fórum, ale diskuse 
se na něm nekoná. V roce tuším 2005 jsme za jeho zřízení a pak v roce 2007 za jeho fungování dostali 
odměnu od KÚ v Plzni (Zlatý erb), protože byl dobrým demokratickým nástrojem a moc jich jinde 
nebylo. Byli jsme tu cenu s Michalem Benčíkem tehdy přebírat a dost lidí nám to v Plzni tehdy 
závidělo a zřídili to také. Dnes můžeme závidět všem, kterým to funguje, zatímco u nás tento 
demokratický nástroj zabírá dnes pouze místo několika Mb na serveru.  
    Pan Tajemník v tom otevřeném dopise občanům sdělil, že sdružení nestraníků Alternativa  
poskytuje zavádějící informace, například o tom, že se nekonají porady pracovníků obce. 
Argumentoval tím, že jsem na radnici seděl a měl bych tedy dost věcí vědět. Právě proto, že jsem tam 
seděl, tak vím, že se nekonaly. Starosta, tehdy jako přímý nadřízený zaměstnanců, je nepotřeboval. 
V každé firmě je nějaký systém porad, aby lidé věděli, co mají dělat a aby byla zpětná kontrola toho, 
co se dělá. Kdyby se na radnici pracovní porady dělaly, tak bude mít například někdo na radnici 
přidělen ten web do své pracovní náplně a bude odpovídat na otázky tam položené. To je jen malá 
ukázka toho, co je či není zavádějící. Kdybych se jako zastupitel, tedy v podstatě „nadřízený“ 
zaměstnanců radnice, 
přišel podívat na radnici a 
chtěl zápisy z těch 
pracovních porad, jsem 
zvědav, co by mi bylo 
ukázáno. Na to, že ty 
porady nejsou, ukazuje 
více věcí, které kolem 
sebe ve Strašicích vidíme, 
například v úklidu obce, 
opravách obecních 
zařízení, zasílaných 
podkladech na jednání 
zastupitelstva atd. Byla 
od pana Tajemníka 
celkem odvaha, tvrdit 
něco, co nemůže ničím 
podložit. Jo že si někdy 
spolu sednou a pobaví se, 
možná i o Strašicích, 
tomu já neříkám pracovní porada.         
     Ano, působil jsem na radnici několik let jako místostarosta a toto místo jsem předávacím 
protokolem předal novému místostarostovi. Ten hned při svém zvolní do této funkce veřejně, na 
ustavujícím zastupitelstvu řekl, že to co jsem dělal já, on určitě dělat nebude. Svůj slib splnil. Navíc na 
radnici přišel další člověk – vedoucí dvou podřízených a po třech létech Tajemník – který z těch věcí, 
které jsem tam dělal, také moc nepřevzal. Takže místo jednoho placeného člověka tam jsou dva 
placení lidé a dělají polovinu toho, co se tam dělalo dříve. O tom je v našem volebním programu slovo 
EFEKTIVITA. Efektivní je, když práci dvou lidí zastane jeden. Obrácený postup je NEEFEKTIVNÍ. 
Nebylo to tedy populistické, ale pouze konstatování stavu, který každý normální člověk vidí a co jsme 
po dost dlouhou dobu poslouchali na ulicích obce a pak vložili do svého volebního programu.  



    Je to již 25 let, co se mělo přestat lidem lhát, zatajovat informace, zveřejňovat plány, odpovídat na 
otázky, byť by byly nepříjemné. To bylo na začátku těch změn hlavním krédem nás, kteří jsme do toho 
tehdy šli. Pokusili jsme se to změnit jak v roce 1990, tak v roce 1994 a moc se to nepovedlo. Povedlo 
se to až v roce 2006 a viděli jsme, že to dost lidí respektovalo. Pak ale v roce 2010 přišli na radnici 
lidé, které Pravda a Láska moc 
neoslovila a začali se chovat od 
samého začátku jako v totalitní 
společnosti. S některými lidmi se 
nebaví, na interpelace se odpovídá             
dlouho a vyhýbavě, informace se do 
Barňáku od některých vedoucích 
postav obce dávají až před volbami, o 
financování obce se podávají 
kódované informace, byty přidělují 
bůhví podle čeho a poradní orgány se 
nesvolávají, protože se realizují 
plány, které by nebylo dobré moc 
lidem dopředu ukazovat, protože by 
je třeba nechtěli.     
    Naštěstí ten Listopad před 25. léty 
přinesl to, že se nemusí „držet huba a 
krok“ podle toho, jak někdo na 
radnici píská.  
 
Toto je např. v územním plánu – skutečnost je jiná  
 
Vážení spoluobčané, 

asi se nemýlím, když si myslím, že řadu z vás zajímá, jak probíhala povolební jednání a jak jsme 
dospěli k novému složení rady obce. Dovolte mi, abych vás s některými fakty seznámil. 
Nejprve však chci poděkovat všem, podtrhuji všem, voličům, kteří přišli k volbám a aktivně se tak 
zúčastnili - jak já říkám volbám - svátku demokracie. Zvláště pak děkuji těm, kteří svůj hlas dali 
kandidátům Občanské demokratické strany. 
Volební výsledek, tak jak jej jistě všichni znáte, poskytl několik málo možností, jak sestavit povolební 
koalici.  
  První možností byla varianta zdánlivě logická, protože by to byla varianta (ale bohužel jen zdánlivě) 
nelevicová. Mám na mysli spolupráci ODS a strany Alternativa pro Strašice. Tato spolupráce je však 
vyloučena z několika důvodů: 
  Tato strana vedla útočnou a nekorektní volební kampaň. Alternativa alespoň ve Strašicích je stranou 
vůdcovského typu. Vůdce naši snahu o spolupráci označil za snahu uplatit je funkcemi a pokus o 
sjednání schůzky s lídrem jejich kandidátky označil jako pokus rozvrátit jejich volební uskupení. 
Vypadá to, že ani lídr kandidátky nemá vůdcem povoleno samostatně jednat a jen společné jednání 
všech jejich kandidátů je zárukou, že je bude mít jejich guru pod kontrolou. Je jistě pochopitelné, že 
s takovou volební stranou, která, zdá se, vyhlásila džihád každému vedení obce, ve kterém nemá 
zastoupení, se rozumně jednat nedá a spolupracovat už vůbec ne. 
Druhou stranou zastoupenou v zastupitelstvu naší obce je KSČM. Je nutno přiznat, že zastupitelé za 
tuto stranu se v právě minulém volebním období chovali seriózně a konstruktivně. Přesto je však 
z důvodů principielních uzavření koaliční smlouvy s touto stranou pro ODS nepřijatelné a nabídka se 
strany KSČM musela být odmítnuta. 
   Za situace, kdy jediný zastupitel za stranu TOP09 je v nezáviděníhodné pozici, kdy ho takzvaně 
„nikdo nepotřebuje“, pro koaliční spolupráci ODS „zbyli“ zastupitelé zvolení na kandidátce ČSSD. 



Přestože s politikou, kterou praktikuje tato strana na vládní a parlamentní úrovni zásadně nesouhlasím, 
našli jsme ve volebních programech řadu shodných či obdobných bodů. Koaličním jednáním byl 
našimi kandidáty pověřen lídr kandidátky. Ten se s lídryní kandidátky ČSSD shodl na tom, že 
spolupráce našich dvou stran je možná a bude pro obec přínosná. Tato dohoda včetně složení rady 
obce byla stvrzena rukoudáním a já chci věřit, že takto stvrzená dohoda bude pevnější než 
mnohastránková psaná a podepsaná koaliční smlouva. 
   Vážení přátelé, za několik dní si budeme připomínat čtvrtstoleté výročí událostí z listopadu 1989, 
někdy zvanými jako sametová revoluce. Dovolte mi k tomuto výročí pár slov.  
Událostmi v listopadu a prosinci 1989 skončil po čtyřiceti letech nedemokratický ba zločinný 
komunistický režim a naše země nastoupila cestu ke svobodě a demokracii. V poslední době je v módě 
tento vývoj zpochybňovat. Je však potřebné si spolu s Michalem Horáčkem připomenout, co všechno 
jsme si tehdy přáli. Bylo toho hodně: mandarinky, džíny, toaletní papír a vůbec dostatek zboží, které 
bychom mohli nakupovat, a ne shánět; telefonní přípojku dřív než za osm let; životní prostředí 
poskytující naději na to, že nebudeme umírat o deset let dřív než třeba Norové; cestovat po světě; 
konvertibilní měnu; vzdělávat se na školách, které by se neřídily jen poučkami marxismu-leninismu; 
číst knihy, které inspirovaly svět; lepší zdravotní péči než tu nabízenou Okresním ústavem národního 
zdraví, jehož zkratku OÚNZ jsme si vysvětlovali jako Odevzdej Úplatek Nebo Zemřeš; svobodně psát 
nebo zpívat o čemkoli; volit své zákonodárce ve volbách, a ne jen schvalovat jména předložená 
státostranou; nepromrhávat dva roky života v armádních mundůrech pod dohledem politruků 
v nácviku boje proti „západním imperialistům“; vědět, že ve věznicích nejsou žádní političtí vězňové; 
mít přístup k různorodým, necenzurovaným informacím; nežít v zemi okupované cizí mocí a mnohé 
další. Tato přání a sny jsme do jednoho uskutečnili. Buďme tedy alespoň trochu zdravě pyšní na to, co 
se nám za posledních 25 let přes všechny nezdary a potíže podařilo, a oslavme výročí listopadu 89 
s hrdostí. 
                      Jiří Kantor 
 

Dne  28.11.2014  
se od 17 hodin koná 
tradi ční rozsvícení 
vánočního stromu.  
 

Všechny vás srdečně zveme. 
 
 
 
Inzerce 
 

Zahajujeme kurz orientálních 
tanců pro začátečníky. 
 
Zájemkyně hlaste se na tel. 724 834 534 

 



Říjnové muzejničení 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
  Říjen přinesl veřejnosti opětné zkrácení návštěvních hodin a přechod na zimní sezónu. Není to proto, 
že by to bylo a priori naše přání. Ale s krátícími se a ochlazujícími se dny značně opadá zájem 
především turistické veřejnosti vyrážet ven za poznáním. A tak je zbytečné držet dlouhé průvodcovské 
služby a je lépe věnovat se spíše věcem, na které v letní sezóně nezbývá moc času. Především sbírkové 
administrativě, přípravám plánu na další rok a roky, publikacím a prezentaci muzea na konferencích   
a seminářích atd. Ale pozor! Budete-li mít zájem navštívit muzeum mimo stanovené návštěvní dny 
(středa 13 – 17 a sobota, neděle 10 – 12 a 13 – 17 hodin), můžete se předem objednat na kontaktech 
zveřejněných na webu muzea. 
  Letošní říjen byl ve znamení velkého zájmu o výstavu fotografií Martina Spala a samorostů Ludevíta 
Levčíka. Však si to ta nádhera také zaslouží! Upozorňujeme, že v muzeu je stále možno zakoupit 
překrásný Spalův velký nástěnný kalendář „Krásy Brd 2015“. Těžko letos seženete hezčí s touto 
tématikou. Výstava má trvat do 9. 
listopadu, ale určitě ji ještě o 
„nějaký ten den“ prodloužíme. 
Jako doprovodný program k výročí 
zahájení konfliktu 1. světové války, 
který jsme letos vzpomenuli 
výstavou „Smutné vzpomínání“, 
proběhlo 31. listopadu představení 
„Když sluníčko černé za hory 
zapadá aneb Velká válka očima 
českých spisovatelů“ v podání 
souboru PoDiv z Plzně. 
V současnosti ještě probíhají 
divadelní zkoušky strašického 
souboru Prašivina, který ve 
spolupráci s naším Muzeem chystá 
v prosinci předvedení dramatizace 
rozsáhlé básně Františka Gellnera 
„Radosti života“. Podotkněme, že Gellner byl v září r. 1914 prohlášen za nezvěstného na haličské 
frontě první světové války.  
  Montanistický úsek práce na expozici v Nevřeni úspěšně prezentoval M. Lang na Hornické Příbrami 
2014. Referát vyjde ve sborníku příspěvků z konference. 
  Strašický Betlém od Jindřišky Hánové je v podstatě hotov. Zbývá jen poslední vrstva krycího 
ochranného nátěru na třech menších panelech. Od prvního Adventu bude Betlém těšit naši i přespolní 
veřejnost v parčíku u Vánočního stromu naproti radnici. V té souvislosti chystáme i další, již třetí 
výstavu obrazů Jindřišky Hánové, kde nebudou chybět ani původní návrhové kartóny k Betlému. 
Sestavujeme nový plán kulturních akcí na r. 2015. Bude v něm samozřejmě i Muzejní noc, jejíž 
schéma však tentokrát „z gruntu překopeme“. Rádi bychom se tentokrát spojili s nějakou zájmovou 
skupinou či spolkem a téma, ryze naše, nikoliv dané Asociací muzeí a galerií,  představili ve 
spolupráci s ní. Myšlenku již máme. Tak se nechte překvapit. 
Musíme však hledět i dál do budoucna. V prvé řadě bude třeba před letní sezónou úplně odstranit 
problém s nadměrnou vlhkostí v suterénním prostoru na SV nároží Vily (expozice Archeologie a 
starších dějin). Problém je způsobený vadou izolace, jež se bohužel projevila až po záruční lhůtě 
stavby. 
  Další věcí je stále palčivěji pociťovaná absence vhodných depozitárních prostor. Doufejmě, že 
v příštím roce již Ministerstvo pro místní rozvoj bude mít připravené nové grantové programy, 
z jejichž financí by bylo možno opravit chátrající, ale stále opravitelný objekt „malého dřeváku“ nad 
Společenským domem. Nebo alespoň zahájit jeho postupnou opravu novým zastřešením a tím i 
základním zabezpečením stavby. 
  Rovněž bychom rádi zprovoznili další výstavní prostory ve Vile. Napomohlo by tomu jejich rozšíření 
o větší část bývalého služebního, nyní již nevyužívaného bytu. Úprava by byla nevelká, spočívající 



vlastně jen v proražení příčky mezi bytem a nynější Výstavní síní. Síň je sice velmi pěkná, ale praxe 
ukázala, že často prostorově nedostačující. Jak pro vystavovatele, tak i návštěvníky vernisáží. V druhé 
části bytu by vznikla další odborná pracovna s konzervátorským pracovištěm, jež opravdu velmi 
postrádáme a většinu konzervačních prací jsme nuceni dělat „na koleně“, nebo u sebe doma. O její 
odbornou náplň ve spolupráci s dalšími institucemi si vytyčil za úkol Mgr. Tomáš Makaj. 
  Chtěli bychom také otevřít zcela novou stálou expozici věnovanou ještě stále nedávné, totalitní 
minulosti. Byla by věnována činnosti Lidových milicí, k níž jsme v letošním roce získali darem celou 
řadu cenných exponátů vč. kompletní řady milicionářských uniforem. Expozice tohoto typu by byla 
velmi cenná pro školství, kde si vyučující (oprávněně) stěžují na naprostý nedostatek názorného 
materiálu. Pokud víme, kromě nás podobně ucelenou sbírkou disponuje pouze Muzeum Ministerstva 
vnitra v Praze. 
 Jak vidíte, plánů do budoucna máme více než dost. Otázkou je úspěšnost jejich realizace. Obec 
Strašice získala v říjnových volbách nové Zastupitelstvo obce. Všem zvoleným touto cestou srdečně 
blahopřejeme a věříme, že naše spolupráce s novým vedení obce bude přinejmenším tak plodná            
a úspěšná, jako s tím minulým. Tomu, samozřejmě, patří náš vřelý dík! 
Vážení přátelé našeho muzea, doufáme, že ani nastávající pozdní podzim Vás neodradí od návštěvy 
našeho muzea, kde se Vás opravdu těšíme!   
     ------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

  Místní knihovna ve Strašicích a Collegium musicum  pod 
vedením pana Hájka  pro Vás připravuje  14.12.2014  

adventní odpoledne. 

Místní knihovna Strašice a Pionýrská skupina 
Trojlístek Strašice 

 zvou všechny děti na  

Mikulášskou diskotéku s nadílkou 

dne 30.11.2014 od 15 hodin 
 do Velkého sálu Společenského domu ve Strašicích.  

 
Provozovna Strašice, areál kasáren- otevřeno máme: Po-Pá 8:00-12:00 13:00-16:00, Sobota 9:00- 12:00 
hodin. Tel: 602 414 523, 602 208 996.Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, hliník, mosaz, 
zinek, olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace autovraků zdarma.  www. plzenskyskart 
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně v budově Společenského domu (PDA). 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: Barnak@email.cz 
Podrobná publikační pravidla jsou na:  http://www.knihovnastrasice.eu/images/stories/dokumenty/pravidla-
barnak.pdf 
Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci.                                            Barňák vychází jednou v měsíci. 



 



  


